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Premier Lubbers en zijn onafhankelijk gewaande 
stichting

Sjeik Sa’ad Abdoellah Al-Sabah bleek genegen tot een politieke geste
Het premierschap van drs. R.F.M. Lubbers werd 
mogelijk nadat hij het parlement had beloofd een 
strikte scheiding aan te zullen brengen tussen het 
staatsbelang en zijn zakelijk belang. Een Stichting 
Lubbers zou, onafhankelijk van de premier, diens 
vermogen beheren.
Wat is daarvan terecht gekomen?
Die vraag is weer actueel sinds Lubbers’ reis naar 
Koeweit.
Deze week in VN: de toezeggingen aan de kamer die 
de premier niet nakwam. En hoe onafhankelijk func
tioneert de Stichting? Voorzitter Hofstra: ‘Zolang wij 
niets van hem horen gebeurt er ook niets.’
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Lex Runderkamp en 
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Premier drs. R.F.M. Lubbers rea
geerde vorige week woensdag per 
kerende post op zeven vragen van 
het Twee de-Kamerlid Hans Kom
brink. De parlementariër had op
heldering gevraagd over de reis 
die de premier en minister van 
Buitenlandse Zaken mr. H. van 
den Broek veertien dagen eerder 
naar Koeweit hadden gemaakt. 
Kombrink verwees naar Vrij Ne
derland van vorige week. 
Kombrink wilde weten waarom tij
dens dat bezoek het financiële con
flict tussen het staatsbedrijf Ku- 
wait Airways en het familiebedrijf 
van de Lubbersen, Hollandia 
Kloos, aan de orde was gesteld.
De premier antwoordde, ‘mede na
mens de minister van Buitenland
se Zaken’: ‘Thans is bij gelegen
heid van het recente bezoek deze 
zaak van de zijde van de Koeweiti 
kort in procedurele zin aan de orde 
gesteld. Over en weer werd vast
gesteld dat deze zaak zich niet 
leent voor behandeling op ministe
rieel niveau. ’

De premier hield een essentieel gege
ven achter, als we tenminste zijn 
woordvoerder hoofddirecteur mr. 
M.J.D. van der Voet van de Rijksvoor
lichtingsdienst en woordvoerder J.J. 
Jonker Roelants van Buitenlandse Za
ken mogen geloven.
Van der Voet, vorige week maandag 
tegenover ons: ‘Ons minister van Bui
tenlandse Zaken bracht het onderwerp 
zelf ter sprake in een onderhoud met 
zijn Koeweitse evenknie’ sjeik Sabah al 
Ahmed al Sabah.
Jonker Roelants bevestigde de lezing 
van van der Voet en trad meer in de
tail : ‘De minister heeft een heleboel be
drijven opgebracht maar bij Hollandia 
Kloos zei zijn counterpart, nou, dat 
hoeft niet meer, want dat zal al van on
ze zijde worden opgebracht in het 
gesprek met uw minister-president.’ 
Dus, in tegenstelling tot wat de pre
mier de Kamer meedeelde, nam de Ne
derlandse delegatie wel degelijk het

ZATERDAG Die twee oudste jon
gens van buurman De Boer gaan in 
de Burgerwacht. Al twee jaar lang 
ergeren Anna en Ik ons stierlijk aan 
dat tweetal, dat altijd met knette
rende motoren over de stoep rijdt. 
En als Anna er wat van zegt is het 
eerste dat uit hun mond komt: ‘Wat 
gaat jou dat aan?’ En dat zijn nu net 
de twee die zich uit onze straat als 
eersten hebben opgegeven. Terwijl 
ik er juist over liep te piekeren of ik 
het wel zou doen of niet. Want buur
man De Boer had het wel tegen me 
gezegd: of ik steun wilde verlenen. 
‘Je bent wel niet een van de sterk- 
sten.’ zei hij, ‘maar die moeten er 
ook bij zijn, omdat de mensen moe
ten kunnen zien dat iedereen er ach
ter staat.’
Anna zei meteen: ‘Ze gebruiken jou, 
omdat als die jongens van De Boer 
brokken maken, ze kunnen zeggen: 
die brave meneer Trant doet ook 
m ee.’ Maar het dubio waar ik in zit 
is natuurlijk dat je nooit weet wat er 
met je gebeurt als je weigert in de 
Burgerwacht te gaan. Die jongens 
van De Boer rijden me nu al wel bij
na van de stoep. Het is precies ge
gaan zoals ik vroeger al zag aanko
men. Buurman De Boer met zijn 
lange haar en dus die jongens ook 
lang haar. En altijd anders dan an
deren. In de zomer het bankstel op 
de stoep om daar pils te zitten drin
ken en als andere mensen, die 
slecht ter been waren, dan over de 
straat, achterom de geparkeerde 
auto’s moesten en een beetje mop
perden dan riepen ze: ‘We hebben 
toch zeker recht op ons stukje van 
de straat.’ En dat allemaal omdat 
ze met z’n allen in zo’n klein huisje 
woonden. En de wereld is te klein 
als er in de krant staat dat de kin
derbijslag bevroren wordt. 
ZONDAG Vannacht opgebleven in 
de woonkamer met het licht uit om 
de Burgerwacht te bespieden. Wou 
wel eens weten wat ze uitvoerden. 
Maar alleen de eerste ronde heb Ik 
gezien dat ze aan alle autodeuren 
voelden. Voor de rest niks. Kan de 
beslissing gelukkig voor me uit
schuiven omdat ik volgens de dok
ter voorlopig niet aan lopen hoef te 
denken. Nu heb ik ook nog eens een 
abnormale voet! Elke Nederlandse 
voet zou gereageerd hebben op de 
injectie en beter zijn geworden, 
maar die van mij wil het niet. 
Dijkstra moest er van de week heel

initiatief om het lot van Hollandia 
Kloos te bespreken. En dat gebeurde 
op ministerieel niveau.
De premier meldde de Kamer ook dat 
er in het Salaam Paleis ‘geen inhoude
lijk gesprek’ had plaatsgevonden over 
Hollandia Kloos. Dat is niet meer dan 
logisch, want op dit moment valt er 
weinig te bespreken. Advocaat mr. 
C.H.R. Hulsenbek, die in Nederland op
treedt voor Kuwait Airways, schildert 
tegenover ons de triomfantelijke zelf
verzekerdheid van zijn cliënt: ‘Hollan
dia Kloos heeft daar een groot werk 
aangenomen, het bouwen van een gro
te hangar met aanvullende werken ten 
behoeve van stalling en onderhoud van 
jumbojets. En Hollandia Kloos vindt 
dat ze dat allemaal keurig gedaan 
heeft en dat ten onrechte haar de volle
dige afrekening van de aanneemsom 
(honderdvijftig miljoen gulden) wordt 
onthouden. Mijn cliënten zijn van oor
deel dat ze wanprestatie hebben ge
pleegd en dat nu voldoende betaald is 
(negentig miljoen gulden) voor wat is 
geleverd. Hollandia Kloos heeft geen 
recht om meer te krijgen. Mijn cliënt 
vond dat het werk niet alleen niet in or
de was, maar vooral ook dat allerlei 
mogelijke onderdelen veel te laat wer
den opgeleverd.’

Kromzwaard
Volgens het contract moeten alle ge
schillen tussen Kuwait Airways en Hol
landia Kloos uitgevochten worden voor 
de Koeweitse rechter, naar Koeweits 
recht. Hollandia Kloos heeft dat er tot- 
dusver niet op gewaagd. Hulsenbek: 
‘Mijn cliënt zegt tegen mij dat als die 
procedure in Koeweit aanhangig wordt 
gemaakt de uitkomst zal zijn dat Ku- 
wait Airways geen cent méér hoeft te 
betalen.’
Vanuit die geramde juridische positie 
bleek kroonprins sjeik Sa’ad Abdoellah 
Al-Sabah in zijn gesprek op dinsdag 23 
oktober met premier Lubbers niette
min genegen tot een politieke geste: de 
Koeweiti’s zijn bereid tot gesprek op 
hoog ambtelijk niveau en verklaren 
dat broer Rob Lubbers, de directeur 
van Hollandia Kloos die al tijdenlang 
de deur gesloten vindt bij Kuwait Air
ways, weer welkom is. Dit nieuwsfeit, 
resultaat van de besprekingen in Koe
weit, wordt door de premier persoon
lijk bevestigd. Hij antwoordt Kom
brink: ‘Van de zijde van de Koeweiti

erg hard om lachen. Dat is je midle- 
vencrisis, zei hij. Je wil niet meer 
hardlopen voor een doel in je leven. 
Je ziet er geen been meer in, en dus 
weigert je been. Een beetje gezoch
te vergelijking want mijn been is 
perfect, maar het gaat om mijn 
voet. Je hebt natuurlijk het gevoel 
dat het leven te veel voeten in de 
aarde is. En toen ik zei dat ik niet 
wist wat een midlevencrisis is, toen 
zei hij, dan wil ik wel eens met je 
Anna gaan praten. Misschien moet 
ik toch maar bij de Burgerwacht.

werd het voorstel gedaan het te leiden 
tot een gesprek tussen deskundigen, 
resp. belanghebbenden.’ De premier 
verstaat onder belanghebbende onder 
meer ‘het betrokken bedrijf’.
De kroonprins van Koeweit, tevens 
eerste minister, wenste dit politieke 
gebaar persoonlijk te maken. Alle Ne
derlandse bedrijven die ter sprake die
nen te komen werden doorgenomen 
door de beide ministers van Buiten
landse Zaken, op één na. De kroonprins 
reserveerde Hollandia Kloos voor zijn 
eigen onderhoud met de Nederlandse 
premier. De sjeik wist precies wie hij 
voor zich had: een grootaandeelhouder 
van wie tien miljoen gulden verloren 
gaat als Hollandia Kloos niet in staat 
blijkt het gemis van zestig miljoen gul
den van Kuwait Airways te dragen. 
Natuurlijk worden zulke delicate om
standigheden in het diplomatieke ver
keer niet expliciet en langdurig bespro
ken. Op zulke momenten benut men de 
kracht van subtiliteit. Sjeik Sa’ad Ab
doellah Al-Sabah beroerde met zijn 
Arabische kromzwaard slechts 
kortstondig de achillespees van de Ne
derlandse premier. En aan het eind 
van het bezoek spraken beide staatslie
den zich uit voor de volledige ontrui
ming van de Golan-hoogte, de westelij
ke Jordaanoever, de Gaza-strook en 
Oost-Jeruzalem.
De politicus Lubbers wordt nu al jaren
lang gehinderd door het feit dat hij niet 
te verwaarlozen zakelijke belangen 
heeft. Zijn premierschap maakte hij 
mogelijk door, tijdens zijn formateur- 
schap, de Kamer ervan te overtuigen 
dat hij zou gaan voldoen aan de Rege
ling inzake onverenigbaarheid van be
langen en functies voor ministers en 
staatssecretarissen. Daarom beloofde 
de politicus Lubbers in een brief aan 
Kamervoorzitter Dolman, gedateerd 
16 november 1982, dat hij het bestuur 
van de Stichting Lubbers (een stichting 
die zijn aandelen beheert) in zijn ge
heel zou vervangen door te goeder 
naam en faam bekend staande Neder
landers, ‘die verder afstaan van mij
zelf en van de betrokken ondernemin
gen’. In het oude bestuur zaten onder 
meer broer Rob Lubbers en de trouwe

zaakwaarnemer van de politicus dr. 
W.H. van den Berge. Die zouden 
plaatsmaken voor prof.dr. H.J. Hof
stra (oud-PvA-minister van Finan
ciën), prof.mr. P. Sanders (veelvuldig 
commissaris 1 en prof. dr. H.J. Witte- 
veen (oud-VVD-minister van Finan
ciën).
In feite woont broer Rob, hoewel ont
daan van alle bestuursfuncties, alle 
vergaderingen van het stichtings
bestuur bij. Hij blijkt te functioneren 
als secretaris.
Voorzitter Hofstra, woensdagavond 31 
oktober tegenover ons: ‘We hebben 
besprekingen als stichtingsbestuur en 
daar is Rob Lubbers bij. Die maakt de 
notities voor de notulen. Er is geen 
aparte secretaris bij.’
Dr. W.H. van den Berge blijkt tot op de 
dag van vandaag deel uit te maken van 
het bestuur.
Twee van de drie bestuursleden van 
wie de verdwijning twee jaar geleden 
werd aangekondigd functioneren dus 
nog.
De politicus Lubbers beloofde de Ka
mer indertijd eveneens dat hij ‘het be
heer over al mijn zakelijke belangen’ 
zou onderbrengen in de Stichting Lub
bers. (Kamerstuk 17 555. 1982-83, nr. 
13). Ook dat is er niet helemaal van ge
komen. De premier beheert nog steeds 
persoonlijk zijn belangen in de Bouw- 
beleggings- en Exploitatiemaatschap- 
pij R-3 en zijn vijf procentsbelang in de 
Riviermaatschappij Richard III. Een
maal premier deelde hij de Kamer de
ze afwijkingen van zijn aanvankelijke 
toezegging mee (Kamerstuk 17 555, 
1982-83, nr. 53).
Maar wat hij de Kamer als formateur 
óók beloofde en evenmin nakwam zon
der dat hij daarvan de Kamer op de 
hoogte stelde was de belofte dat hij zou 
nagaan hoe hij zijn zakelijke belangen 
van de hand zou kunnen doen. Om si
tuaties te vermijden als waarin hij in 
Koeweit belandde.

Werkgelegenheid
Op 16 november 1982 — na een gesprek 
met drs. H. Peschar, toenipalig presi
dent van de Algemene Rekenkamer —

Grijs

De rel om Arie Kuipers van het 
weekblad ‘De Stank’ is een goede 
gelegenheid eens wat mensen op te 
bellen, die hem kennen, en ze te vra
gen wat ze van hem vinden. Hier is 
wat zij ons vertelden:
Joop Koopman: ‘Ik werkte destijds 
met hem op de redactie van “Het 
Centrum” ; jammer dat die partij 
toen nog niet bestond. Arie kwam 
uit dat bekrompen roomse deel van 
Utrecht waar de NSB zo welig tier
de. Op de krant had iedereen de pest 
aan hem vanwege zijn vunze mop
pen. We waren blij dat hij opkraste 
naar “De Tijd” .’
Toon van Duinkerken: ‘Ik heb hem 
tot mijn spijt bij “De Tijd” wel eens 
ontmoet. Als het maar rooms was, 
dan was het goed van hem. Toen die 
vorige paus doodging, nee de voor
vorige, die zo fout was in de oorlog, 
toen heeft hij een soort heiligverkla
ring geschreven, dat was niet mooi 
m eer.’
Dimitri Frenkel Frank: ‘In de tijd 
van “Zo is het” was geen woord te 
klein om ons te beledigen en te ach
tervolgen. Zijn hetzes waren veel er
ger dan die in “De Telegraaf”, maar 
gelukkig was zijn oplaag kleiner. Ik 
was dan ook nogal verbaasd dat hij 
in zijn televisiediscussie met Jan 
Blokker durfde zeggen dat in “Zo is

schreef premier Lubbers aan Kamer
voorzitter D. Dolman, dat hij besloten 
had om ‘na te gaan of het mogelijk is 
mijn zakelijke belangen in andere han
den te doen overgaan op een wijze die 
in overeenstemming is met wat ik op 4 
november aan de heer Peschar 
schreef; dus alleen indien en voorzover 
dit verantwoord zou kunnen zonder ri
sico op te leveren voor de daar aanwe
zige werkgelegenheid. Bij twijfel moet 
dit werkgelegenheidsbelang doorslag
gevend zijn.’
Hij had dat zuivere idee niet van zich
zelf, maar het was hem ingegeven na 
lezing van de Regeling inzake onver
enigbaarheid van belangen en functies. 
Daarin staat: ‘Belangen in onderne
mingen worden afgestoten, voorzover 
bij de ambtsaanvaarding te voorzien is 
dat deze in strijd kunnen komen met 
een goede ambtsuitoefening dan wel de 
schijn kunnen wekken dat objectieve 
besluitvorming in bepaalde gevallen 
niet gewaarborgd is.’
De regeling spreekt niet van werkgele
genheidsbelang, dat argument kwam 
van de premier zelf.
De Regeling laat de keus tussen verko
pen van zakelijke belangen en het be
heer overdragen aan anderen. Lubbers 
beloofde allebei te doen: eerst het be
heer over zijn aandelen over te dragen, 
zodat hij tijd won om de verkoop voor 
te bereiden.
Wat is er terechtgekomen van deze toe
zegging?
Voorzitter Hofstra van de Stichting 
Lubbers: ‘Aangezien mij tot dusver 
niet gebleken is dat er aandelen aan 
het beheer van de stichting zijn ont
trokken zal het wel niet gebeurd zijn.’ 
V hebt hem ook nooit aan dat voorne
men herinnerd ?
Hofstra: ‘Nee.’
De premier wenst door ons niet aan 
zijn belofte herinnerd te worden. Zijn 
woordvoerder Van der Voet zegt: ‘Het 
is een privé-zaak, die althans tot op dit 
moment naar genoegen van het parle
ment is afgedaan.’
Het is geen privé-zaak, het is een zaak 
tussen de minister-president en het 
parlement. ’
Van de Voet: ‘De Kamer maakt zelf

het” mooie en gezonde satire werd 
gebracht waar hij hartelijk om had 
kunnen lachen. De leugenaar.’ 
Professor Heertje: ‘Arie? Groter on
benul heb ik nooit ontmoet. Die man 
geloofde alles wat ik hem vertelde. 
Maar vraagt u het liever aan mijn 
vrouw.’
Mevrouw Dametje: ‘Arie stinkt.’
Jan Zwart: ‘Ik ben door het concern 
als hoofdredacteur naast Kuipers 
neergezet want hij leidde dat blaad
je recht de ondergang in. Ik heb de 
zaak gered. Toen die journalisten in 
El Salvador vermoord werden, heb 
ik de hele krant laten weggooien, al
le redacteuren een dag en een nacht 
laten doorwerken, alle foto’s van de 
dressoirs gerukt, en toen hadden we 
een omslagverhaal waar je je vin
gers bij af likte, het was de grootste 
verkoop die we ooit hadden. Het is 
zonde dat ik het zeg, maar we zou
den zo iets best nog een keer kunnen 
gebruiken.’
Piet Groen: ‘Arie Kuipers? Breek 
me de bek niet open. Daar zou ik je 
sterke staaltjes van kunnen vertel
len. Die smeerlap heeft... maar nee 
hoor eens, dat wil ik niet in de krant 
afgedrukt zien — het is een kroeg- 
vriendje van m e: dus dat houd ik lie 
ver voor m e.’
Jan Eter: ‘Die lui heeft me in zijn
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zijn bevrediging uit. En zolang de Ka
mer kennelijk geen behoefte heeft om 
hier iets over te vragen is het niet aan 
ons om te concluderen dat de Kamer er 
géén vrede mee heeft. De heer Lubbers 
zegt: ik heb die zaak goed geregeld, dus 
ik wil er verder niets meer over zeg
gen.’
Hoe heeft premier de scheiding van po
litieke en zakelijke belangen veilig
gesteld? In politiek Den Haag wordt al
gemeen verondersteld dat de premier 
al zijn zakelijke belangen in handen 
heeft gelegd van de Stichting Lubbers. 
Welke armslag hebben de stichtings- 
bestuurders daarvoor gekregen?
De stichting heeft geen enkele zeggen
schap over de aandelen Hollandia 
Kloos. De gebroeders Lubbers hebben 
die aandelen geparkeerd in twee beslo
ten vennootschappen, te weten de Be- 
heersmaatschappij Lubbers B. V. en de 
Beleggingsmaatschappij Nagelfabriek 
B.V. De premier bezit vijftig procent 
van de aandelen van die bv’s en alleen 
broer Rob Lubbers kan beslissen over 
aan- en verkoop van de geparkeerde 
aandelen Hollandia Kloos. Toestem
ming vooraf van de Stichting Lubbers 
voor handel in die aandelen is niet ver
eist. De Stichting Lubbers mag even
min besluiten tot aan- of verkoop van 
aandelen in de twee besloten vennoot
schappen. Dat wordt uitdrukkelijk uit
gesloten in Artikel 11 lid 2. van de stich
tingsstatuten: ‘Het bestuur kan geen 
besluit tot royering van een of meer 
certificaten van aandelen in de ven
nootschap nemen zolang Drs Rudol- 
phus Franciscus Marie Lubbers ver
noemd, minister is en/of lid van de 
Eerste of Tweede Kamer der Staten- 
Generaal en hij een of meer certifica
ten van aandelen in die vennootschap 
bezit.’
Dus de Stichting kan pas handelen zo
dra drs. R.F.M. Lubbers geen enkel 
aandeel meer bezit. Maar dan hoeft de 
stichting zijn eventuele nut ook niet 
meer te bewijzen.
Nu kan de premier onverminderd over 
zijn aandelenvermogen beschikken. 
Stichtingsvoorzitter Hofstra: ‘Zolang 
wij niets van hem horen gebeurt er ook 
niets. ’
De Stichting Lubbers kan kortom niet 
het aandelenvermogen van de premier 
eigenhandig uitbreiden of inkrimpen, 
maar is zij in staat het gefixeerde aan
delenpakket te beschermen? In het 
jaarverslag 1983 van Hollandia Kloos 
staat te lezen dat ‘grootaandeelhouder’ 
een achtergestelde lening heeft ver
strekt van 8,8 miljoen gulden. De le
ning was nodig wegens het fiasco in 
Koeweit, dat het voortbestaan van de 
onderneming bedreigde.
Heeft het nieuwe stichtingsbestuur 
daarover meebeslist?
Hofstra: ‘Nee. Ik vertegenwoordig de 
premier in zijn kwaliteit van aandeel
houder. Als een aandeelhouder naast 
zijn aandelenbezit een lening ver
strekt, dan is dat een zaak van hem pri
vé. Bovendien wéét ik niet of de 
minister-president heeft deelgenomen 
aan die lening. Wij hebben daar hele
maal niets mee te maken. De stichting 
heeft namelijk geen geld.’
Hij legt uit waarom hij deze functie 
heeft aanvaard: ‘Uit een soort politieke 
plicht. Wij hebben als socialisten jaar 
in jaar uit ervoor gevochten dat men
sen zonder vermogen en zonder veel in
komen politieke verantwoordelijkheid 
mochten dragen. Ik zou het onjuist vin
den als nu iemand voor een politieke 
functie werd gediskwalificeerd omdat 
hij toevallig van zijn vader wat geld 
heeft geërfd.
Wat doet de stichting wél?
Hofstra: ‘Wij hebben alleen een af
spraak dat we worden geïnformeerd 
over allerhande zaken waar misschien 
conflict of interest zou kunnen liggen.’ 
De Stichting Lubbers blijkt gebrekkig 
geïnformeerd over de Koeweit-affaire 
die uitgerekend alle politieke risico’s in 
zich draagt. Hofstra: ‘Van de gang van 
zaken weet ik onvoldoende af, nog 
daargelaten dat het niet op mijn weg 
ligt om daar iets over te vertellen. Van 
wat u zegt over een Koeweit-zaak weet 
ik weinig. Dat er nog een bedrag bin
nen moest komen, dat weet ik.’
Het stichtingsbestuur kwam pas dit 
jaar voor het eerst bijeen. Hofstra her
innert zich januari 1984.
Toen was drs. R.F.M. Lubbers al veer
tien maanden premier. ■

snertblaadje al een alcoholist ge 
noemd en een antisemiet en een 
moordenaar en een syfilislijder en 
een boekverbrander en een voor
stander van de doodstraf. Dus wat 
moet ik tegen hem terugzeggen? 
Daar valt toch niet tegenop te schel
den? Hij doet het ook niet zelf. Hij 
stuurt een juffrouw naar een lezing 
van mij met de opdracht terug te 
komen met een stukje waarin ik van 
plagiaat word beschuldigd. Een re
dacteur die opslag wil krijgen hoeft 
alleen maar een insinuatie tegen mij 
te schrijven, en het is gepiept.’ 
Jeroen Krabbé (en dertien miljoen 
anderen, maar om de een of andere 
reden kan Jeroen Krabbé nooit ont
breken): ‘Wie? Arie wie? Nooit van 
gehoord. O, van dat papenblaadje. 
Waarom val je me lastig over die 
vent? Als je wat tegen hem hebt kun 
je dat toch zelf wel bedenken en op
schrijven? Wat is dat voor hoerna- 
listiek, om net zo lang het hele land 
af te bellen tot je genoeg onaangena
me commentaren over iemand ver
zameld hebt?’
Hij heeft gelijk. Ze hebben allemaal 
gelijk. En ik voeg er graag nog dit 
aan toe: ‘Op het moment dat Arie 
Kuipers ons komt te ontvallen zal ik 
dat weekblad eens gaan inkijken, 
want ik hoor dat er eens in de zoveel 
maanden een verbazend aardig 
stukje in staat — in de weken dat de 
redacteuren niet van hun baas ach
ter mij aan hoeven te jagen.’
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